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DPr-BRM-II.0012.19.4.2023 

Protokół nr 63/IV/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 26 kwietnia i 11 maja 2023 r.  

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

 

 członkowie Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej  

w dniu 26 kwietnia 2023 r.  

 

stan Komisji – 8 radnych   

obecnych – 8 radnych 

nieobecnych - 0 radnych 

 

 członkowie Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

w dniu 11 maja 2023 r.  

 

stan Komisji – 8 radnych   

obecnych – 7 radnych 

nieobecnych - 1 radna 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 5 i 6 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 7 i 8 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 62 z dnia 5 kwietnia 2023 r.  

3. Ocena stanu sanitarnego miasta Łodzi w 2022 r. - raport Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi.  

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022 - druk nr 72/2023. 
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5. Informacja o stanie mienia komunalnego za okres 01.01.2022-31.12.2022 - druk nr 

73/2023. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych on-line radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał również, 

czy są uwagi do porządku obrad. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu nr 62 z dnia 5 kwietnia 2023 r. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3 - Ocena stanu sanitarnego miasta Łodzi w 2022 r. - raport Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi.  

 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi p. Liliana Czernik 

przedstawiła Ocenę stanu sanitarnego miasta Łodzi w 2022 r.   

Raport stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał o zakażenia acientobacter, które mają bardzo ciężki 

przebieg, w wielu przypadkach śmiertelny. Czy te dwa ogniska były incydentalne, czy 

następuje ich wzrost? 

 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi p. Liliana Czernik 

odpowiedziała, że accientobacter pojawia się co roku w pojedynczych przypadkach. Jednak w 

tej kwestii odda głos kierownikowi Sekcji Zapobiegania i Zwalczania Chorób Zakaźnych i 

Niezakaźnych p. Katarzynie Hnat. 

 

Kierownik Sekcji Zapobiegania i Zwalczania Chorób Zakaźnych i Niezakaźnych 

p. Katarzyna Hnat odpowiedziała, że co roku następuje wzrost zakażeń szpitalnych. 

Ogniska szpitalne acientobacter również się zdarzają i z roku na rok jest ich coraz więcej. 

Pojawiają się również pojedyncze przypadki, bo o ogniskach mówi się w sytuacji kiedy 

pojawiają się co najmniej dwa przypadki. To są trudne przypadki, trudne do leczenia 

zakażenia, niekiedy kończące się zgonem.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał co można jeszcze zrobić poza inwestycją w infrastrukturę 

szpitali, w których oddziały w miarę możliwości finansowych są remontowane, szczególnie w 

kontekście miejskiej służby zdrowia? 

 

Kierownik Sekcji Zapobiegania i Zwalczania Chorób Zakaźnych i Niezakaźnych 

p. Katarzyna Hnat odpowiedziała, że w chwili obecnej przyjmuje się pacjentów do szpitali 

w momencie zdiagnozowania choroby. Nowością byłoby wykonywanie badania screening  

przed przyjęciem pacjenta do szpitala. Badania, które dałoby pełny obraz jego chorób. Jest to 

badanie kosztowne, kilkuset złotowe, dlatego nikt go nie wykonuje. Po wykonaniu takiego 

pełnego badania, wiadomo o pacjencie wszystko i wówczas mając świadomość ewentualnych 

zakażeń, można umieścić taką osobę w izolatce i uniknąć rozprzestrzeniania się ognisk 

zakaźnych. Jeśli jest takich pacjentów kilku, można umieścić ich w kilkuosobowej sali. 

Problem stanowi brak sal jednoosobowych i izolatek. Takich pacjentów niestety gdzieś trzeba 

umieścić. Błędnym postepowaniem jest fakt, iż chory, zakażony pacjent znajdując się w 

szpitalu, dotyka wszystkich klamek, korzysta z pomieszczeń i wtedy rozprzestrzenia się 

ognisko. Dlatego wskazany byłby screening stanu zdrowia pacjenta przed przyjęciem do 



4 
 

szpitala. Drugim źródłem ognisk jest personel, który niestety przyczynia się do 

rozprzestrzeniania ognisk zakaźnych. Chodzi tu głównie o mycie rąk.  

 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi p. Liliana Czernik 

dodała, iż najbardziej istotnym elementem w zapobieganiu zakażeń szpitalnych jest … (zapis 

nieczytelny) oraz szkolenie personelu, aby nie utrwalać „złych” nawyków przenoszonych z 

pokolenia na pokolenie. Dużo już zrobiono w tym zakresie, ale jest jeszcze wiele do 

poprawienia.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak zwrócił się z pytaniem o szczepionki 

na ospę, których brakuje w aptekach. Nie ma możliwości ich nabycia. Dzieci, które 

uczęszczają do żłobków maja pierwszeństwo w ich otrzymaniu. Jednak dużo dzieci do 

żłobków nie chodzi i pojawia się problem z ich uzyskaniem. Przechodzona ospa może 

doprowadzić do wielkich problemów natury zdrowotnej. Czy są może placówki, w których 

można nabyć tę szczepionkę? 

 

Kierownik Sekcji Szczepień Ochronnych p. Dominika Dorman odpowiedziała, że PSSE 

ma świadomość, że ta szczepionka jest trudno dostępna na terenie naszego Miasta. W 

niektórych placówkach komercyjnych można taką szczepionkę zakupić i odpłatnie się 

zaszczepić. PSSE posiada szczepionki, które wydawane są podmiotom leczniczym i dzieci są 

szczepione w ramach obowiązkowych szczepień dla dzieci, które uczęszczają do placówek 

opiekuńczo-wychowawczych i do żłobków. W tym przypadku, z dostępnością tej szczepionki 

nie ma problemu. Placówka może ją pobrać, jeśli ma dziecko lub dzieci mieszczące się we 

wspomnianym programie szczepień obowiązkowych. PSSE nie ma wpływu na dostępność 

szczepionek w punktach aptecznych.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji p. Michał Olejniczak odpowiedział, że problem z tymi 

szczepionkami jest również w placówkach komercyjnych.  

 

Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi p. Liliana Czernik 

odpowiedziała, że dostępność tych szczepionek w punktach komercyjnych jest już poza 

zakresem PSSE. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny odpowiada tylko za szczepionki 

przydzielone z Ministerstwa Zdrowia i przydziela je placówkom zgodnie z 

zapotrzebowaniem. Apteki są poza tym zasięgiem. PSSE stara się jednak pomagać wszystkim 
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rodzicom, ponieważ wspiera rozpowszechnianie szczepień wśród dzieci. Jeśli jest tylko taka 

chęć wśród rodziców, to wspiera w tym zakresie, nawet jeśli są to pojedyncze osoby w skali 

Miasta.  

 

Ad pkt 4 - Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022  

- druk nr 72/2023. 

Przewodniczący Komisji zaproponował łączne omawianie druków 72/2023 i 73/2023, czyli 

punktów 4 i 5 i poddał przedstawioną propozycję pod głosowanie.  

 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała łączne omawianie punktów 4 i 5. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zwrócił się z prośbą o omówienie 

sprawozdania w części dotyczącej Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

 

p.o. Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ds. programów 

społecznych i osób z niepełnosprawnościami p. Marlena Mazerant zreferowała 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022 – druk nr 72/2023 z zakresu 

zadań Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, które stanowi załącznik numer 10. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zwrócił się z prośbą o omówienie 

sprawozdania w części dotyczącej Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej.  

 

Dyrektor Centrum Administracyjnego Pieczy Zastępczej p. Piotr Rydzewski zreferował 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022 – druk nr 72/2023 z zakresu 

zadań Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, które stanowi załącznik numer 11. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji.  
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Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zwrócił się z prośbą o omówienie 

sprawozdania w części dotyczącej Centrum Świadczeń Socjalnych.  

 

Dyrektor Centrum Świadczeń Socjalnych p. Agnieszka Łukasik zreferowała 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022 – druk nr 72/2023 z zakresu 

zadań Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, które stanowi załącznik numer 12. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk odniosła się do różnic pomiędzy 

założeniami a faktycznym stanem ilości składanych wniosków w zakresie ocieplania 

mieszkań. Na początku zakładano, że będzie około 10 tys. wniosków, a tak naprawdę było ich 

3 tys.? 

 

Dyrektor Centrum Świadczeń Socjalnych p. Agnieszka Łukasik odpowiedziała, że w 

2022 roku było ich tylko 2696, ponieważ MPO zajmowało się dystrybucją węgla, a CŚS 

weryfikowało, czy jest przyznany dodatek węglowy i czy to źródło ogrzewania jest wpisane 

do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynku. Założenie było takie, że skoro 20 tys. 

mieszkańców Łodzi skorzystało z dodatku węglowego, to co najmniej 50% z nich skorzysta z 

zakupu węgla po preferencyjnej cenie. Jednak tak się nie stało, to znaczy że mieszkańcy 

Łodzi kupili węgiel wcześniej i nie skorzystali z tego zakupu.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała ile wniosków o przyznanie 

dodatku węglowego ostatecznie przyznano.? 

 

Dyrektor Centrum Świadczeń Socjalnych p. Agnieszka Łukasik odpowiedziała, że 

ostatecznie przyznano dodatek dla 21 tys. wniosków. 

  

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zwrócił się z prośbą o omówienie 

sprawozdania w części dotyczącej Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych, w tym również w 

części dot. Miejskiego Zespołu Żłobków 

 

p.o Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski omówił 

sprawozdanie w zakresie dochodów.  
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Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła sprawozdanie w zakresie wydatków. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 i 14 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

W tym miejscu Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz zarządził przerwę 

w obradach Komisji do dnia 11 maja 2023 roku o godzinie 9:15.  

 

Po przerwie stwierdzono quorum na podstawie podpisów złożonych na liście obecności 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk wznowiła posiedzenie. Przypomniała, 

że Komisja kontynuuje punkt numer 4 Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Łodzi za 

rok 2022 - druk nr 72/2023. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zwróciła się z prośbą o omówienie 

sprawozdania w części dotyczącej Pogotowia Opiekuńczego Nr 1.  

 

Dyrektor Pogotowia Opiekuńczego Nr 1 p. Konrad Kurczewski zreferował Sprawozdanie 

z wykonania budżetu miasta Łodzi za rok 2022 – druk nr 72/2023 z zakresu zadań Komisji 

Zdrowia i Opieki Społecznej, które stanowi załącznik numer 15. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
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Ad pkt 5 - Informacja o stanie mienia komunalnego za okres 01.01.2022-31.12.2022  

- druk nr 73/2023. 

Dyrektor Wydziału Księgowości p. Anna Czekała przedstawiła Informację o stanie mienia 

komunalnego za okres 01.01.2022-31.12.2022, z zakresu zadań Komisji Zdrowia i Opieki 

Społecznej, które stanowi załącznik numer 16. 

 

Faza pytań i dyskusji.  

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji.  

 

Radni przyjęli Informację do protokołu. 

 

Ad pkt 6 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk podziękowała za udział w obradach  

i zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

   Protokół sporządziła          Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska          Sebastian Bohuszewicz 

 

 


